
 
 

8. januar 2012 

 
 
I henhold til § 37, stk 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut: 
 

1. Hvornår kan jeg forvente, at man udskifter distriktshelikopteren i Diskobugten, Bell 
212 med en anden type? 

2. Såfremt der i Diskobugten pr. 1. januar 2013 er forringelser i distriktsbeflyvningen, 
hvilke forbedringer overvejer man så? 

3. Hvilke initiativer har man foretaget for at sikre, at posten pr. 1. januar 2013 kommer 
hurtigere frem til Qasigiannguit? 

4. Har man forventet at man ville få større omkostninger til hotelovernatninger på grund 
af aflysninger på helikopterbeflyvningen? 

(Kristian Jeremiassen, Siumut) 
 
Begrundelse: 
Bell 212 er ubrugelig, det viser de nuværende erfaringer. Vi borgere i Qasigiannguit har i løbet af 
meget kort tid, allerede oplevet mange forsinkelser og aflysninger. Man må forvente at det vil være 
vedvarende med de mange forsinkelser og aflysninger, idet Bell 212 har dårlige egenskaber i at 
flyve i ringe vejrforhold. Servicen pr. 1. januar 2013 er ikke blevet forbedret, men derimod 
forringet. 
 
Disse forringelser i trafikforholdene har gjort, at jeg ønsker at få oplysninger om hvilke 
forholdsregler man har foretaget for at forbedre beflyvningen af passagererne. 
 
Ligeledes ønsker jet at få oplyst, hvordan man har sikret sig, at posten hurtigere når frem til 
Qasigiannguit pr. 1. januar 2013, idet eksempelvis aviser er blevet uaktuelle, når de når frem til 
Qasigiannguit. 
 
Jeg ønsker at man besvarer mine spørgsmål så hurtigt som muligt. 


